


El Tribunal Superior de Justícia
de Catalunya (TSJC) ha estat admès
a tràmit el recurs que uns veïns de
Palau-saverdera van portar a la
sala contenciosa administrativa
contra el Pla d’Ordenació Urba-
nística Municipal (POUM). El lle-
trat dels demandants, Joaquim
Oliva, demana al tribunal que
anul·li el pla urbanístic perquè
consideren que s’ha elaborat «a
mida» i únicament per evitar que
es compleixi la sentència que ob-
liga a enderrocar el Sun Village i a
pagar una indemnització milio-
nària als afectats. «Només perse-
gueix legalitzar allò que ha d’anar
a terra per llei», a@rma. Els de-
nunciants han aportat, a més, un
informe pericial que conclou que
el POUM és «desproporcionat,exa-
gerat i innecessari». L’alcalde, Nar-
cís Deusedas, nega que la @nalitat
sigui aquesta i acusa els veïns de te-
nir interessos personals en el pro-
cés.

La comissió d’Urbanisme de
Girona va aprovar de@nitivament
el POUM del municipi l’any passat.
El planejament urbanístic elaborat
per l’Ajuntament @xa les zones de
creixement futur per al municipi i
convertex els terrenys de la urba-
nització Mas Isaac, on hi ha cons-
truït el complex del Sun Village, en
residencials. Segons els denun-
ciants, aquesta mesura suposa do-
nar cobertura «legal» a una urba-

nització que es va construir de for-
ma «il·legal» i sobre la qual plana
una sentència ferma que obliga a
enderrocar les edi@cacions. La de-
cisió judicial del  anul·lava la
llicència que l’Ajuntament va donar
el  i que va permetre constru-
ir-lo. Malgrat l’ordre l’enderroc, el
complex continua dempeus. 

Tal i com va avançar aquest dia-
ri fa uns mesos, uns veïns van in-
terposar un contenciós que ja s’ha
admès a tràmit. El motiu al·legat
aleshores era que es va ignorar

una proposta urbanística que van
fer per construir una dotzena de ca-
ses en un sòl a tocar de la carrete-
ra i van anunciar que analitzarien
a fons el planejament per detectar
il·legalitats. 

Els veïns tenen una parcel·la
prop de la carretera que va a Roses
i que el consistori vol convertir en
sòl reservat a equipaments. «Ells
proposaven construir-hi  o  ha-
bitatges amb parcel·les de més de
 m», diu l’advocat, que assegura
que no ha rebut resposta del con-
sistori ni tampoc de les al·lega-
cions presentades al pla urbanís-
tic», a@rma. 

Els denunciants reclamen a l’alt
tribunal ara que anul·li el POUM

perquè consideren que només s’ha
fet per evitar tirar a terra les edi@-
cacions i sense tenir en compte les
necessitats reals del municipi. El re-
curs demanda tant l’Ajuntament
com la Generalitat per haver apro-
vat el pla «tot i incloure una il·le-
galitat».  Per la seva banda, l’alcal-
de assegurava ahir no tenir cons-
tància de la situació judicial i  diu
que «no es pot embolicar el Sun Vi-
llage amb coses personals. I els
recordo que el que ells el que volien
era que uns terrenys agrícoles es
convertissin en urbanitzables. Ju-
guen amb foc».

L’advocat dels demandants as-
segura, però, que hi ha diversos ar-
guments legals que avalen la nul·li-

tat del planejament urbanístic.
D’una banda, consideren que hi ha
una infracció de la llei perquè el
POUM no respon a cap interès
públic sinó que «persegueix lega-
litzar una cosa que ha d’anar a ter-
ra». «És una desviació del poder»,
insisteix Oliva. A més, la demanda
recull un informe pericial que con-
clou que el pla és «desproporcionat,
innecessari i exagerat». 

Uns mil pisos en deu anys
Segons el document aportat, Palau-
saverdera -amb el vistiplau de la co-
missió d’Urbanisme de Girona i del
Departament de Territori i Soste-
nibilitat de la Generalitat- preveu
un creixement «irracional i des-
mesurat». Els pèrits asseguren que
és «exagerat» calcular que en els
propers deu anys es construiran
. habitatges en un poble que
actualment té uns . habitants
i on només s’han construït 
habitatges en la darrera dècada.
També qüestionen que es reservin
. mper equipaments muni-
cipals quan la llei d’Urbanisme
@xa un mínim de .. «A més,
no diuen què hi construiran ni
com ho @nançaran», insisteix el lle-
trat. 

Amb tot, Oliva diu que no des-
carten que paral·lelament al procés
contenciós administratiu s’estudiï
tot el procediment per veure si es
pot imputar alguna responsabilitat
penal a l’alcalde o a la comissió
d’Urbanisme per haver intentat
avalar una «il·legalitat».  

PALAU-SAVERDERA

ACN/G.T.

Uns veïns demanen al TSJC anul·lar el POUM
perquè vol evitar l’enderroc del Sun Village
El contenciós, admès a tràmit, demanda tant l’Ajuntament com la Generalitat per haver-ho aprovat tot i la «il·legalitat»

�

L’advocat, Joaquim Oliva, exposant els motius de la demanda.
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L’alcalde, Narcís Deusedas,
nega que la finalitat sigui
aquesta i acusa els veïns de
tenir interessos personals

Els demandants han inclòs un
informe pericial que conclou
que el pla és desproporcionat,
exagerat i innecessari

EL POLÈMIC CAS
Una llicència del 2001

El cas es remunta al 2001,
quan l’Ajuntament va donar lli-

cència per fer dos blocs de pisos amb
pàrquing soterrat en uns terrenys on
segons el planejament es preveia un
equipament hoteler.  El TSJC va
anul·lar el 2006 la llicència i obligava
a enderrocar. 

LA CLAU
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La instal·lació s’utilitzarà en els horaris en què estigui tancada. 
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Roses estalviarà 4.000 € l’any amb
una manta tèrmica a la piscina

Roses ha instal·lat una manta tèr-
mica a la piscina municipal amb la
qual es cobrirà el seu vas d’aigua en
els horaris en què la instal·lació es-
tigui tancada al públic. Amb
aquesta mesura, el consistori pre-
veu un estalvi energètic d’uns
. euros l’any i calcula que l’a-
mortització de la inversió es farà en
poc més d’un any i mig. 

El consistori assegura que amb
l’actuació també es millorarà la

qualitat del servei ja que la tem-
peratura de l’aigua serà més esta-
ble perquè no patirà tantes os-
cil·lacions. L’equip de govern bus-
ca seguir oferint millores d’e@-
ciència energètica i sostenibilitat
en les seves instal·lacions. Al ,
s’hi van instal·lar uns equips de ra-
diació UV pel tractament d’aigua
que també suposen un estalvi i al
 un sistema solar tèrmic que
permet estalviar en el consum de
gas. 

ROSES | DdG

El Castell de Peralada acollirà di-
mecres vinent una nova edició
del Tast i Tastets dedicada a la
cuina cardiosaludable. El doctor
Juan Carlos Sevilla descobrirà els
bene@cis d’un sopar sa que pre-
pararà el xef Joan Moreno. L’acte,
que té un preu de  euros, comp-
ta amb la col·laboració de la UdG,
l’hospital de Palamós i l’entitat
Albera Salut, ABS de Peralada. 

PERALADA | DdG

El castell farà una sessió

de cuina cardiosaludable

PERALADA

El Consell Comarcal ha aprovat
la relació dels projectes inclosos
dins del Programa d’Assistència
Tècnica als municipis per al ,
que suposarà que es redactin els
seleccionats per a  poblacions de
la comarca. La iniciativa facilita els
tràmits dels projectes d’obres que
hagin d’integrar-se al Puosc o a
programes especí@cs de la Gene-
ralitat oferint-los una assistència
tècnica. 

FIGUERES| DdG

Redactaran 12 projectes

tècnics per als municipis

CONSELL COMARCAL

El cadàver de l’home que dilluns
va aparèixer surant a tocar l’illa de
Portlligat és el de Jean Louis Benoit,
un francès de  anys que va des-
aparèixer a Cadaqués el dimecres
 de març mentre estava passejant
per la zona de s’Alqueria Gran de
en plena llevantada.

L’avançat estat de descomposi-
ció que presentava el cos va pro-
vocar que els metges forenses ha-
guessin de determinar la identitat
de l’home a través de les dents, ja
que la corrupció del cadàver im-
pedia fer-ho d’una altra manera. Al
turista francès el va trobar una
dona que estava practicant caiac
per la zona i va donar la veu d’a-
larma.

El dia que va desaparèixer, l’ho-
me es trobava passejant amb la
seva dona i el seu nét. No obstant
això, aquests dos van marxar da-
vant la intensitat de la pluja, que
anava augmentant per moments.
L’home va decidir seguir amb el

passeig tot sol i quan va ser a la
zona de s’Alqueria Gran i Petita va
desaparèixer.

Al turista francès no li eren des-
conegudes les intensitats que pot
arribar a manifestar un temporal
de llevant. Encara que la seva fa-
mília és de Tolosa, passaven mol-
tes temporades a Cadaqués des de
feia deu anys. De fet, tenien una
casa a l’avinguda Salvador Dalí.

El cadàver surant va ser trobat a
la zona rocosa d’Es Pedregat. Feia
dies que era al mar, com testimo-
niava l’avançat estat de descom-
posició que presentava. Ara bé,
anava mig vestit i conservava els
pantalons texans i el calçat que
duia el dia que va desaparèixer de
Cadaqués.

GIRONA | DdG

El cadàver trobat surant a
Portlligat és el de l’home
desaparegut a Cadaqués

Va desaparèixer de la zona de
s’Alqueria Gran de Cadaqués
durant la llevantada
del 6 de març passat 
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L’Ajuntament de Figueres està es-
tudiant si treu els semàfors de l’a-
vinguda Vilallonga per l’elevat cost
que l’administració d’infraestruc-
tures Adif ha ?xat per a sincronit-
zar-los amb els del pas a nivell del
tren. El consistori, que no ha con-
cretat la xifra, diu que es tracta de
milers d’euros i que, tot i que se
n’encarregaria l’ens ho hauria pa-
gar Figueres. Per això, diuen, es
plantegen eliminar-los. Les ins-
tal·lacions es van col·locar en
aquest punt -juntament amb els
carrers Rubadonadeu i Colom,
amb l’objectiu de regular el tràn-
sit a la zona fa gairebé dos anys,
quan es va inaugurar la reforma
d’aquest espai. Des d’aleshores
han intentat negociar la fórmula
per poder-los posar en funciona-
ment «sense èxit». 

El proper mes de maig farà dos
anys que l’avinguda Vilallonga -un
dels principals accessos a la ciutat-
es va reobrir al trànsit. S’hi havia
dut a terme una important reur-
banització que la transformava
en una via integrada a la trama ur-
bana i on es prioritzava el pas de
vianants amb unes voreres més
amples. També s’hi van instal·lar
els semàfors amb l’objectiu de re-
gular la circulació des dels carrers
adjacents i evitar, així, embusos en
aquesta zona on hi ha un dels dos
passos a nivell que encara té la ciu-
tat. 

Des que es va inaugurar, però,
aquestes instal·lacions han estat en
àmbar. No s’ha pogut posar mai en

funcionament perquè el consistori
no ha aconseguit arribar a un
acord amb Adif. 

Un sistema inassumible
Fonts municipals asseguren que,
tot i que la situació no implica cap
perill per a la seguretat del trànsit,
és una incongruència que es man-
tingui aquest pas a nivell i que de-
manin que sigui l’Ajuntament qui
assumeixi la connexió necessària.
I és que, segons expliquen, l’ad-
ministrador requereix una obra
amb un sistema concret que pas-

si per sota de la via. Una actuació
que, segons diuen, té un cost molt
elevat i que, tal com va assegurar

l’alcaldessa Marta Felip, és «inac-
ceptable». Ho va assegurar en un
ple després de ser preguntada per
aquesta qüestió pel regidor del
PP, Diego Borrego,Encara no s’ha
pres cap decisió en ferm però el
consistori està valorant si és millor
treure de?nitivament els semà-
fors. 

El consistori encara està pen-
dent de trobar una solució a l’es-
tació convencional. S’han plante-
jat múltiples opcions per acabar
amb els actuals passos a nivell de
la ciutat. 

FIGUERES | G.TUBERT

Figueres planteja treure els semàfors de
la Vilallonga pel cost de sincronització
El consistori critica que Adif els faci assumir l’actuació, que vol regular el trànsit al pas a nivell

�

El carrer Rubadonadeu és un dels punts on hi ha senyalització semafòrica en àmbar. 
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L’Ajuntament està valorant si
és millor enretirar aquestes
instal·lacions que fa gairebé
dos anys que no funcionen

El sistema plantejat implicaria
una actuació de connexió
per sota del pas a nivell,
que encareix l’obra
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a alguns dies que s’ha
donat a conèixer que
el guionista i escriptor
Jair Domínguez serà

el pregoner de les Fires i Fires de la
Santa Creu de Figueres. En un
principi havia d’estar acompanyat
al balcó del consistori per la també
escriptora Sílvia Solerque, final-
ment, no podrà assistir al tret de
sortida de la Festa Major de la ciu-
tat. En Jair es queda sol davant el
perill. I això li encanta...

Han trigat alguns dies a sortir les
primeres queixes per l’elecció i ha
estat, en aquest cas, el grup muni-
cipal del PPC de la capital altem-
pordanesa el que ha denunciat
que Domínguez no és una bona
opció. El Partit Popular ha recordat
la intervenció del guionista en el
programa Bestiari Il·lustrat on, en-
tre d’altres, en Jair va disparar a
una caricatura del rei Joan Carles.
Suposo que durant els darreres
dies, quan es faci oficial el nom del
pregoner i l’inici de la Santa Creu
se’ns tiri a sobre, sorgiran opinions
de tot tipus. I això és una novetat?
No. Aneu a l’hemeroteca i veureu
que, gairebé cada any, per una raó
o una altra, sempre han florit quei-
xes per l’elecció del pregoner. A Fi-
gueres som així. La unanimitat és
per a nosaltres una mena de lle-
genda urbana.
Que si un any el pregoner no ens
representa; que si un altre any co-
bren massa per venir a fer un dis-
curs que qualsevol figuerenc hau-
ria de fer gratuïtament perquè és
un honor; que no ha fet prou mè-
rits... L’argumentació per oposar-se
a l’elecció del pregoner és infinita i,
enguany, hi afegirem que l’escollit
és un antimonàrquic, un trans-
gressor...

Potser algú està esperant que en
Jair faci un discurs que, després de
finalitzar-lo, el porti a la garjola. Ja
podeu anar cridant a totes les for-
ces policials que us convingui o als
mitjans de comunicació més afins
al vostre ideari. Ho sento, ell no in-
augurarà la presó del Puig de les
Basses.

El pregó del reconegut guionista
serà original, diferent, irònic,
intel·ligent, incòmode i, potser
també, republicà. Qui desitgi fer
soroll per l’elecció de Domínguez
en farà perquè, a més a més, en
Jair no és dels que s’amaga i no de-
cebrà ni els seus incondicionals ni
els seus opositors. 

Escollir Jair Domínguez ha estat
una opció valenta que no tothom
compartirà però, com ja sabreu, la
unanimitat no existeix a Figueres.
El que sí que hi ha és talent, i molt,
d’això en Jair en va sobrat. Tant si
us agradi el seu estil, com si no.

F

UNA ELECCIÓ 
VALENTA I, 
PER QUÈ NO? 

PERIODISTA

Dídac Moreno

L’associació cultural Desat’art
ha organitzat pel proper  d’abril la
inauguració d’una mostra que vol
revelar-se contra «la política actu-
al que patim» i fer re@exionar-hi.
L’exposició, que es farà al Cafè
Hotel París de Figueres, comptarà
amb artistes de diversos punts
d’Espanya com ara Muriel Parshi,
Rosa Rovira, Maribel Solsona, Jau-
me Mach o Yolanda Nouvilas. 

Es tracta de la segona edició de
la mostra d’art «Menys a Més» i
comptarà amb obres de diferents
tècniques artístiques però per pri-
mer cop tindrà també algunes es-
cultures. Sota el títol «Menys po-
lítica absurda i més art», l’exposi-
ció es podrà veure en aquest cèn-
tric espai ?ns al proper  de maig. 

El col·lectiu cultural organitza
múltiples mostres i exposicions a
la ciutat amb l’objectiu de difondre
l’art.

FIGUERES
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Desat’art organitza
una mostra
per criticar la
«mala política»
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El director General de Pesca, jordi
Ciuraneta, es va reunir dimarts amb
el president de la Confradia de
Roses, Toni Abad i l’alcalde, Carles
Pàramo, per abordar les necessitats
del sector al municipi. També es
parlar del fet que, arran d’un acord
amb el consistori, la Confradia passi
a gestionar les visites turístiques a
la llotja i al port pesquer del municipi
el mes vinent. 

�Roses Aborden amb eldirector de Pesca les

necessitats de sector
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Una trentena de persones van
participar aquest diumenge en una
sortida a la Garriga d’Empordà i a la
finca «Les Clotes» de Llers i
Avinyonet en el marc de la
campanya de custòdia agrària, que
busca impulsar la conservació de
les activitats tradicionals,
sostenibles i de proximitat. Els
assistents van fer un tastet de l’Oli
«Memoriae» i d’altres productes
que s’hi elaboren. 

�Llers Visita a la finca «LesClotes» per difondre la

custòdia agrària

CUJEDA
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